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Protokół Nr XXVII/2017 

z przebiegu obrad XXVII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 27 czerwca 2017 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1405 

 

Na 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecni: 1) A.Bogusz,  

2) G.Miszkiewicz 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXVII zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.  

Stwierdził, iż na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 radnych, wobec czego 

rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w niżej 

podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej – FB-1. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej – FB-3. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2017-2027. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/195/2017. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 
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M.Naczk – Zwiększamy wydatki na usługi opiekuńcze. Czy wzrasta liczba osób, którymi się 

opiekujemy? 

E.Stojanowska- Podyktowane jest to zmianą kwoty z 9zł. na 13 zł., której dokonaliśmy w 

lutym br. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/196/2017. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2017-2027. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/197/2017. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem Wójta Gminy z pracy między sesjami za  

okres 15.05.2017r. (sesja XXVI) – 27.06.2017r. (sesja XXVII) 

23.05.2017r. – Rozstrzygnięcie konkursu pszczelarskiego zorganizowanego przez Zespół 

Szkół w Baczynie i Koło Pszczelarzy Lubiszyn. 

23.05.2017r. – Udział w walnym zgromadzenie członków Euroregionu pro Europa Viadrina. 

25.05.2017r. – Udział w konsultacjach społecznych poświęconych zmianie Miejscowego 

Planu Zagospodarowanie Przestrzennego woj. Lubuskiego. 

26.05.2017r. – Udział w IV Lubuskim Forum Samorządowym w Zielonej Górze. 

27.05.2017r. – Gminny Dzień Dziecka, Turniej Sołectw i zawody jednostek pożarnicze w 

Lubnie. 

29.05.2017r. – Udział w spotkaniu poświęconym zmianie planu transportowego MZK 

Gorzów Wlkp.  

29.05.2017r. – Udział w uroczystym pożegnaniu Przewodniczącego Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Gorzowie Wlkp. 

31.05.2017r. – Udział w uroczystym otwarciu centrum rozrywki w obiektach GRH Gorzów 

Wlkp. 

03.06.2017r. – Udział w pikniku integracyjnym zorganizowanym przez GOPS w Lubiszynie 

05.06.2017r. – Udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w 

Gorzowie Wlkp. 

06.06.2017r. – Konwent Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów woj. Lubuskiego w Zbąszynku. 

07.06.2017r. – Udział w spotkaniu z mieszkańcami Lubna poświęconemu planowanej 

budowie węzła redukcji wysokiego napięcia na terenie Gminy Lubiszyn. 

09.06.2017r.  - Spotkanie ze Starostą Gorzowskim Panią Małgorzata Domagała, omówiono 

zasady dalszej współpracy w zakresie remontów dróg powiatowych na terenie gminy. 
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09.06.2017r. – Podpisanie umowy na dofinansowanie remontu drogi gminnej w miejscowości 

Staw ze środków FOGR. 

12.06.2017r. – Udział w debacie poświęconej bezpieczeństwu na miasta Gorzowa Wlkp. i 

gmin ościennych.  

14.06.2017r. - Udział w posiedzeniu zarządu ZCG MG6. 

20.06.2017r. – Spotkanie z komendantem miejskim Policji w Gorzowie Wlkp. 

21.06.2017r. – Udział w walnym zgromadzeniu członków MG 6. 

21.06.2017r. – Spotkanie z nadleśniczym Nadleśnictwa Różańsko, omówiono zasady 

współpracy i ewentualne wspólne przedsięwzięcia. 

23.06.2017r. – Udział w uroczystym zakończeniu Roku Szkolnego zorganizowanym w 

Zespole Szkół w Ściechowie. 

23.06.2017r. – Udział w spotkaniu z Ambasadorem Republiki Tajwanu, podczas którego 

zaprezentowano potencjał inwestycyjny Gminy Lubiszyn.   

26.06.2017r. – Spotkanie z Panią Poseł na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej Krystyną Sibińską.  

 

G.Skorupska - 23.06.2017r. – Udział w spotkaniu z Ambasadorem Republiki Tajwanu. Czy 

to spotkanie wniosło coś dla naszej gminy? 

A.Terlecki – Ambasador Tajwanu przyjechał na spotkanie zorganizowane przez Powiat 

Gorzowski. Na spotkaniu obecni byli Wójtowie i Burmistrzowie gmin powiatu gorzowskiego. 

Spotkanie odbyło się w Stanowicach w Gorzowskim Parku Technologicznym. Każdy wójt 

prezentował potencjał inwestycyjny swojej gminy,. My również taką prezentację 

przygotowaliśmy. Traktowałbym tę wizytę raczej, jako kurtuazyjną aczkolwiek warto 

prezentację przedstawić, bo może coś zostanie w pamięci i w przyszłości zaowocuje. 

M.Naczk – Spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Różańsko. Proszę powiedzieć, gdzie Pan 

widzi punkty styczne, jeśli chodzi o współpracę gminy z nadleśnictwem? 

A.Terlecki – Współpraca z Nadleśnictwami od początku kadencji układa się dobrze. Wcześniej 

było dofinansowanie przez nadleśnictwo Różańsko drogi w Kozinie. W tej chwili rozmawiamy 

o kolejnych przedsięwzięciach, m.in. dofinansowaniu kolejnego zadania drogowego. I jest 

szansa, że to dofinansowanie ze strony nadleśnictwa uzyskamy. Aczkolwiek jeszcze nie ma 

decyzji, więc nie chcę mówić, o której drodze rozmawiamy. Oczywiście trzeba pamiętać, że to 

musi być droga istotna dla gminy, ale również i dla nadleśnictwa. Zaprosiłem również 

Nadleśniczego do udziału w naszym Święcie Miodobrania. Obiecał, że będą ze swoim 

stoiskiem. Myślę, że dobrze ta współpraca nam się układa. 

M.Naczk - 07.06.2017r. – Udział w spotkaniu z mieszkańcami Lubna poświęconemu 

planowanej budowie węzła redukcji wysokiego napięcia na terenie Gminy Lubiszyn. 

Jaki jest oddźwięk mieszkańców odnośnie tej inwestycji? 

A.Terlecki – Mieszkańcy reagują w sposób rozsądny i wyważony. Takie spotkanie odbyło się 

w Lubnie i w Wysokiej. Ludzie pytają o szereg różnych rzeczy. Ta inwestycja, przebudowa 
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linii wysokiego napięcia jest zlokalizowana na terenie naszej gminy w już istniejącym pasie. 

To jest strategiczna inwestycja w skali kraju. 

M.Naczk - 29.05.2017r. – Udział w spotkaniu poświęconym zmianie planu transportowego 

MZK Gorzów Wlkp.  

A.Terlecki – To spotkanie odbyło się z inicjatywy Burmistrza Witnicy. Witnica chciałaby być 

ujęta w kursach MZK. Rozmawialiśmy o tym, czy bylibyśmy zainteresowani w partycypacji w 

kosztach tych kursów, które w części przebiegałyby przez naszą gminę. Oczywiście zgłosiłem 

swoje uwagi do tej propozycji. 

J.Domagała - 09.06.2017r. - Spotkanie ze Starostą Gorzowskim Panią Małgorzata Domagała, 

omówiono zasady dalszej współpracy w zakresie remontów dróg powiatowych na terenie 

gminy. Czy wiadomo coś więcej o drodze w Wysokiej? 

A.Terlecki – W dużej mierze to spotkanie dotyczyło właśnie tej drogi, bo w tej chwili jest 

ogłoszony nabór wniosków na dofinansowanie takich przedsięwzięć. Do końca lipca jest czas 

na składanie wniosków. Powiat właśnie przygotowuje wniosek na drogę Wysoka – Ściechów. 

Zaplanowano to zadanie do zjazdu na jezioro a potem w przypadku wystąpienia oszczędności 

po przetargowych będą możliwe kolejne etapy. Rozmawialiśmy również o realizacji remontu, 

który zaplanowaliśmy w miejscowości Ściechów. Przeznaczyliśmy na to 300.000zł. i podobnie 

Powiat. Rozmawialiśmy również o innych zadaniach, na których nam zależy, m in. O drodze 

w Tarnowie. Jest to krótki odcinek w stronę cmentarza, ale bardzo istotny z punktu widzenia 

mieszkańców. Rozmawialiśmy również o drodze Leśnej w Lubiszynie, drodze w kierunku 

Gajewa, gdzie należy poprawić pobocza i szeregu istotnych zadaniach, do których 

przekonywałem Panią Starostę. 

J.Domagała – Mam jeszcze pytanie odnośnie tej inwestycji energetycznej. Było takie spotkanie 

w Wysokiej i dowiedziałam się rzeczy bardzo istotnych dla zainteresowanych rolników. 

Rolnicy przez działki, których przechodzi ten korytarz mogą ubiegać się o odszkodowanie, bo 

jest jakaś strefa oddziaływania. Wiem też, że Pan Wójt walczy o to, aby poza tą inwestycją było 

coś zrobione dla mieszkańców. 

A.Terlecki – Nie możemy uzależniać naszych decyzji od zaangażowania inwestora, ale przy 

każdej okazji wskazujemy nasze potrzeby. To spotkanie było podyktowane m.in. zmianą 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy Lubiszyn. 

W.Zwieruho – Czy jest dokumentacja na ul. Leśną w Lubiszynie? 

A.Terlecki – Z Leśną jest problem. Proponuję zaprosić przedstawiciela Wydziału Dróg 

Powiatowych, który wszystko wyjaśni. Problem jest taki, że w tej chwili pas asfaltu nie jest 

wykonany w pasie drogowym. Powiat nie może położyć nawierzchni poza swoim pasem drogi. 

Tu wchodzi w grę przebudowa drogi a to się wiąże z szeregiem innych rzeczy. Taka droga musi 

spełniać określone kryteria, np. pas drogowy musi mieć 12 metrów, więc w grę wchodzi wykup 

terenów od właścicieli prywatnych, bo przejęcie gruntów od Lasów Państwowych nie wchodzi 

w grę. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Uczestniczyłem w kilku imprezach: 
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1) 27.05.2017r. Gminny Dzień Dziecka, Turniej Sołectw i Zawody Pożarnicze w Lubnie. Ten 

turniej organizowany jest już od lat i jest to bardzo dobra forma działania sołectw. 

2) Piknik dla osób niepełnosprawnych w Lubnie. 

3) Jubileusz 50-lecia Kapłaństwa Ks. Franciszka Matuły w Lubiszynie, 

4) z p. Wójtem otwieraliśmy boisko w Kozinie. 

Chciałbym podziękować radnym: 

1) Grażynie Skorupskiej 

2) Annie Laskowiec 

3) Waldemarowi Prędkiemu 

4) Grzegorzowi Miszkiewiczowi 

5) Tomaszowi Wereszczyńskiemu 

za udział w uroczystościach zakończeniu roku szkolnego. 

J.Domagała- Chciałabym się odnieść do pikniku integracyjnego, który był zorganizowany 

przez GOPS w Lubnie. Widać, jakie mamy zdolne dzieci, które tam występowały. Były to 

dzieci wyuczone przez nasze szkoły. Potencjał jest i aż się prosi żeby to wszystko zgarnąć do 

jakiegoś miejsca, bo teraz odbywa się to kosztem pasjonatów, ludzi, którzy z tymi dziećmi 

społecznie pracują. Byłam pod wielkim wrażeniem wszystkich występów. Mamy zdolne dzieci 

tylko trzeba pomocy, aby mogły wykazać to wszystko, co mają w sobie ukryte.  

Do punktu 8 porządku obrad: 

G.Skorupska- Chciałabym się odnieść do sprawy remontów dróg. Jest Pan Radny z Powiatu. 

Nie podoba mi się wykonanie tych remontów. Jest to robione bardzo niedokładnie. Kto 

sprawdza wykonanie tych napraw, bo szkoda na to pieniędzy. 

R.Koniec- Szanowni Państwo, moje zdanie w tym zakresie się nie zmienia. Część dróg jest w 

tak złym stanie technicznym, że łatanie właściwie niewiele poprawia. Wnioskowałem na sesji 

powiatu o to żeby pewną pulę środków na bieżące utrzymanie dróg przeznaczyć na nakładki. 

Pan Przewodniczący wie, jak kiedyś remontowaliśmy drogę do Stawu w ciągu 3 lat metodą 

nakładek i później powierzchniowe utrwalenie na całości. I ta droga wytrzymała 20 lat. I to jest 

metoda. Natomiast to, co Pani mówi wynika z tego, że wyłania się firmy w drodze przetargu, 

które oferują najniższe ceny i robią to w taki sposób. Dużo dziur jest łatanych metodą 

zarzucenia grysem i polania emulsją asfaltową. I to jest do czasu aż przejedzie szybciej 

pierwsza większa ciężarówka. Dlatego moje zdanie jest takie same jak Pani, że szkoda 

pieniędzy na takie naprawy. Takie odcinki dróg, o których Pan Wójt mówił, jak ten kawałek w 

Tarnowie to jest nic. Dopiero za Tarnowem w kierunku Sosen zaczynają się dziury takie, że w 

pewnych miejscach nie da się ich nawet ominąć. Tak, jak Pan Wójt powiedział, potrzeb w 

zakresie dróg jest bardzo dużo. Gmina Lubiszyn ma najdłuższą sieć dróg powiatowych w całym 

powiecie. Wspólnych inwestycji było niewiele w ostatnich 8 latach. Teraz to, co było zrobione, 

owszem wartościowo były to jakieś kwoty, ale pod względem kilometrów to jest minimalne. 

Jeżeli w takim tempie będziemy remontować to trzeba nam bardzo dużo kadencji. Cały czas 

pani Starosta mówi, że remontuje te drogi w porozumieniu z włodarzami poszczególnych gmin, 

bo wiecie państwo, że jest ta zasada współfinansowania. Dlatego moim zdaniem trzeba 
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wybierać faktycznie najgorsze odcinki dróg, takie zadania, które dadzą większą ilość 

kilometrów, bo inaczej źle to widzę. Natomiast moim zdaniem trzeba mniej środków 

przeznaczać na łatanie, natomiast więcej na nakładki z powierzchniowym późniejszym 

utrwaleniem. Jest to metoda sprawdzona i skuteczna. Jest obietnica Zarządu Powiatu, że w tym 

kierunku pójdą. Zależałoby mi żeby przynajmniej 50% środków z bieżącego utrzymania dróg 

szło na nakładki. Myślę, że to może dłużej potrwa, ale efekty będą naprawdę lepsze i trwalsze. 

Pan radny ze Stawu zgłosił mi wcześniej kwestie koszenia poboczy. Też nie jestem z tego 

zadowolony. Żeby było taniej robi to ekipa pracowników starostwa. Jest to jeden ciągnik i jedna 

kosiarka i zanim objadą wszystkie drogi w powiecie to tak to wygląda. Wcześniej narzekaliśmy 

na remontowanie dróg, kiedy wybierano jedną firmę, która łatała w całym powiecie. I też zanim 

zaczęto w jednej gminie a zanim skończono w ostatniej to był wielki szum, bo ludzie nie mogli 

się doczekać. Wnioskowaliśmy o to i teraz są przynajmniej 3 firmy, które łatają i to idzie 

sprawniej. Natomiast, co do jakości to tak jak rozmawialiśmy, to też zależy od tego, na którą 

firmę się trafi i jak to jest sprawdzane i egzekwowane. Generalnie zainteresowanie tych firm 

jest takie żeby mieli co robić jak najdłużej. 

M.Naczk- To najprawdopodobniej wynika z systemu przetargowego. W Niemczech np. 

znaczącą ilość punktów otrzymuje się za jakość wykonania poprzednich usług. U nas 

wiodącym kryterium jest cena. Jako radni nie jesteśmy w stanie tego systemu zmienić. 

J.Obara- Czy poniesiemy dodatkowe koszty w związku z reformą szkół? Czy będą zwolnienia 

nauczycieli? 

Przedszkole w Baczynie jest w pełni wykorzystane a jak jest w Lubiszynie? 

Czy będzie realizowane oświetlenie?  

Bardzo ważna sprawa boiska w Baczynie. Wiemy, że Torbud Baczyna nie istnieje. Prosiłbym 

Pana Wójta żeby odniósł się do tej sprawy, ponieważ jest tam p.T.Owsianik, który teraz pilnuje 

tego boiska. Tylko martwi mnie jedna rzecz, kończy się remont ul. Szkolnej i boję się, że będzie 

można wjeżdżać na to boisko, na tą główna płytę. Dzięki obecności p. Tadeusza tego jeszcze 

nie ma. Trzeba to rozwiązać. Albo ten pan tam zostaje i będzie tego pilnował, bo kto będzie 

administrował tym terenem? 

A.Terlecki- Koszty oświaty w gminie wzrosną. Jaka to jest kwota będziemy mogli określić po 

przygotowaniu sprawozdania z realizacji budżetu za 2017 r. Na tę chwilę zwolnienia 

nauczycieli nie są przewidywane. Wręcz są takie przedmioty gdzie nasi nauczyciele nie 

posiadają kwalifikacji i trzeba będzie szukać specjalistów z zewnątrz. 

Miejsca w przedszkolach. W Baczynie jest w tej chwili 75 miejsc wykorzystanych. Natomiast 

przedszkole w Lubiszynie dysponuje pewną liczbą miejsc rezerwowych. 

Oświetlenie. To jest jedna z inwestycji, do której jeszcze w tej chwili nie przystępujemy. 

Natomiast w tym roku już wiele inwestycji rozpoczęliśmy i realizujemy i niestety wszystkiego 

w jednym roku nie da się zrobić. W tej chwili skupiamy się na współpracy z Powiatem przy 

drodze Ściechów, bo chcemy przystąpić do tego zadania. Realizujemy ulicę Szkolną w 

Baczynie. Przygotowujemy się do rozpisania przetargu na modernizację przedszkola, jest 

kanalizacja Wysokiej. Jeżeli sytuacja nam pozwoli zabierzemy się za oświetlenie. 
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Mam świadomość, że boisko wymaga ogrodzenia. Zresztą podobnie jak inne obiekty sportowe 

na terenie gminy. Wiem, że boisko w Baczynie ma ogromną wartość i nie chciałbym tego 

zaprzepaścić. Zgłosił się do mnie pan, który prowadzi szkółkę piłkarską z propozycją żeby to 

boisko stanowiło bazę dla tej szkółki. To jest dość ciekawy pomysł. Natomiast nie chcę czynić 

jakiś zobowiązań, czy deklaracji wobec tej szkółki, bo chciałbym, aby z tego boiska mógł też 

korzystać klub sportowy. Dzisiaj Torbud nie funkcjonuje, ale nie wiemy, czy w przyszłym roku 

nie przystąpią do rozgrywek i chciałbym, aby nadal mogli korzystać z tego obiektu. Nie ma 

możliwości zatrudnienia Pana T. Owsianika. Natomiast w tym przedsięwzięciu, które planuje 

ta szkółka piłkarska jest uwzględniona ta osoba. Także to może być jakieś rozwiązanie. Jak 

tylko znajda się środki chciałbym to boisko ogrodzić. 

J.Domagała- Chciałabym wrócić do obiektu gminnego po szkole w Wysokiej. Biblioteka 

oczywiście zostaje, bo od lat bardzo dobrze funkcjonuje. Natomiast chodzi o zabezpieczenie 

tego obiektu a konkretnie o osobę p. Beaty Gajdy, która dbała o obiekt, zresztą wzorowo 

utrzymany. Chodzi o to, że ktoś musi o to dbać a niedługo przyjdzie czas opalania. Ta pani ma 

uprawnienia i do tej pory to robiła. Dlatego prosiłabym, aby tą osobę zatrudnić. Szkoda by mi 

było takiej osoby się pozbyć. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Krupieńczyk- Dlaczego tak toczy się sprawa ulicy Leśnej w Lubiszynie? Powiat postawił 

znak 5 km/h i to wszystko. 

A.Terlecki - Sytuacja drogi na ulicy Leśnej też mnie bardzo zaniepokoiła. Proponuje zaprosić 

przedstawiciela Powiatu, który wszystko wyjaśni. 

E.Stojanowska- Chciałaby serdecznie podziękować za pomoc przy organizacji spotkania osób 

niepełnosprawnych w Lubnie: 

Pani Beacie Nawrockiej – Sołtys Lubna, 

Stowarzyszeniu Szansa, 

Pani Urszuli Głos, 

Pani Grażynie Skorupskiej, 

Pani Janinie Domagała i grupie z Wysokiej 

oraz wszystkim osobom, które się zaangażowały: strażakom, nauczycielom i uczniom ze 

Szkoły Podstawowej w Lubnie. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

E.Leśniewski dokonał zamknięcia obrad XXVII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Eugeniusz Leśniewski 

 


